
Protokół  Nr  29/2011
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

z dnia 6 października 2011r.  

Obecni:

1. Tadeusz Groszek     -   Przewodnicząca Komisji
2. Robert  Szydlik       -   Zastępca Przewodniczącego 
3. Mirosław Sobczak  -   Członek Komisji 
4. Dariusz Kur            -   Członek Komisji
5. Tadeusz Sasin         -  Członek Komisji
6. Mirosław Szczotka -  Członek Komisji

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Waldemar Banaszek  -  Zastępca  Burmistrza
3. Maciej Puławski        -  przedstawiciel Stacji Tłuszcz
4. Katarzyna Mirkowska - dyrektor Przedszkola Samorządowego w Tłuszczu.
5. Aleksander Diakonow - pracownik kancelarii prawnej obsługującej Urząd.
6. Jadwiga Gizińska - dyrektor ZOPO w Tłuszczu 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek:
1. Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.
2. Analiza działalności Przedszkola Samorządowego w Tłuszczu. 
3. Informacja na temat harmonogramu prac odwodnieniowych.
4. Przygotowania do kontroli .
5. Wolne wnioski.
6. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji.

Proponowany porządek został przyjęty.

Ad1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został odczytany i przyjęty.

Ad2. Zaproszona na posiedzenie Komisji dyrektor Przedszkola Samorządowego 
w Tłuszczu Pani Katarzyna Mirkowska poinformowała, że do Przedszkola 
uczęszcza 208 dzieci w tym 165  na całodzienny pobyt, a 43 dzieci - pięciolatki 
na 5 godzin.
Kilkoro rodziców chciało, aby Przedszkole było czynne od godziny 6.00 rano.



Przeprowadzono sondaż wśród rodziców i  okazało się, że spośród 200 
rodziców, tylko 3 - 4 osoby tak chciały, a około 8 osób, aby Przedszkole było 
czynne dłużej. Uważam że jest to bezzasadne.  W tej chwili, kiedy jest 
kontraktowa, żadne dziecko nie zostaje dłużej niż do godziny 17.30, a 6 dzieci 
jest zapisanych dłużej, ale bardzo rzadko zostają do tej godziny. Przedtem jak 
nie było tej dodatkowej opłaty, niektóre  dzieci zostawały do godziny 18, a 
nawet  do 18.30.
Opłata kontraktowa wynosi 1,80 zł za godzinę ponad podstawę programową.
Podstawę programową realizujemy od godziny 7.30 do godziny 12.30.
W całej grupie 10 godzinnej, nie ma dziecka, które po realizacji tej podstawy 
programowej idzie do domu, wszystkie dzieci zostają dłużej do 15.30 lub 16.30. 
W kontrakcie jest zapisane, że każdy dzień nieobecności dziecka jest do 
odliczenia, ale rodzice powinni to codziennie rano zgłosić, jednak ne wszyscy 
rodzice tego przestrzegają, ale zwracamy różnicę. We wrześniu zdarzały się 
nieobecności  50 dzieci dziennie, a przez trzy dni 70 dzieci i dlatego opłaty będą 
różne w każdym miesiącu.
Jeśli chodzi o remonty, to miałam w budżecie kwotę 70 000 zł na elewację,
ale okazało się, że to za mało i w ramach tych pieniędzy był wykonany :
- remont łazienki przy sali dzieci 5-cio letnich  i dwóch  przyległych do niej  
  pomieszczeń za kwotę  brutto 21 648,08 zł,
- w ramach zaleceń protokołu 5-cio letniej kontroli okresowej budynku  w  
  zmywalni  przedszkolnej zamontowano ze stali kwasoodpornej olbrzymi 
  pochłaniacz oraz specjalny nawiew typu Z , za kwotę 12 264,40 zł brutto,
- zostały zamontowane w salach, na korytarzach, w gabinecie i w sekretariacie 
  autonomiczne czujki  za kwotę 3 530,00 zł i było to ostatnie wykonane      
  zalecenie pokontrolne p.poż,  
- został rozebrany taras za kwotę  17 000 zł brutto, którego remont kosztowałby 
  pewnie drożej niż  rozbiórka.
  Ponieważ wyjścia na teras były  dodatkowymi wyjściami ewakuacyjnymi dla 
  dzieci, to zostały  zamówione schody, z których w razie konieczności będzie 
  można skorzystać,
- w ramach pomocy Rady Rodziców zakupiono nowy sprzęt do ogródka,
- pracownik gospodarczy odnowił korytarz gospodarczy, klatkę schodowa, sale.
 
 Komisja zwróciła się z zapytaniem do Pani dyrektor, jakie ma potrzeby i czy 
ma plan zagospodarowania nowych  pomieszczeń, które się zwolnią  w budynku 
Przedszkola. 

Pani dyrektor odpowiedziała, że to Przedszkole ma 175 miejsc dla dzieci, a 
ciągle jest ponad 200 dzieci i kolejka oczekujących .
W tych pomieszczeniach planuję jeden lokal przeznaczyć na pokój 
nauczycielski, drugi dla logopedy i na naukę języka angielskiego.
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Na chwilę obecną mam 70 dzieci zakwalifikowanych na zajęcia do logopedy, a 
jest tylko 6 godzin tygodniowo, przy takim zapotrzebowaniu powinien być 3 
osobowy zespół. Wyjaśniałam  rodzicom na zebraniu, że gimnastykę korekcyjną 
i zajęcia  z logopeda będą miały tylko dzieci pięcioletnie, ponieważ przy takiej
ilości godzin, nie mogę zapewnić tego wszystkim dzieciom. Było bardzo duże 
niezadowolenie. Liczę na to, że może otrzymam jakieś środki  z projektu 
unijnego.  
Na 2012 rok  złożyłam wniosek  do budżetu na 800 000 zł, gdyż według zaleceń 
5-cio letniej kontroli okresowej w pierwszej kolejności należy wykonać:
- wymianę ogrzewania, którego nie ma sensu  wymieniać, dopóki są dziury w 
budynku, odpada tynk, nie ma ocieplenia i nie ma elewacji .
Jak się zrobi ocieplenie i elewację, to koniecznie należy  wymienić ogrzewanie. 
To przedszkole jest  zimne, pomimo że miesięcznie płacę rachunki za gaz, po 
5 000 zł . Dobrze  że są chociaż w części budynku wymienione okna. 
To Przedszkole jest jedyna placówką w Gminie, która nie ma zrobionej 
elewacji. Odpadające  tynki zagrażają bezpieczeństwu dzieci, a ocieplić 
budynek trzeba, gdyż tam są małe dzieci, które leżakują.
 
Komisja zwróciła się z zapytaniem do Pan Burmistrza, czy w 2012 roku będzie 
wykonana elewacja budynku Przedszkola?

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że w pierwszej kolejności należałoby 
wymienić dach i wykonać elewację, ale na etapie konstrukcji wspólnego 
budżetu Burmistrza i radnych, należy to rozważyć, a wymianę centralnego 
ogrzewania wykonać może w kolejnych latach.

Radny Tadeusz Groszek powiedział, że należałoby myśleć o budowie nowego 
przedszkola w przyszłości. 

Radny Szydlik dodał, że co rok  duża liczba dzieci nie jest przyjęta do 
przedszkola, a projekt budżetu wyjściowy jest Burmistrza i trzeba negocjować.

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że  nie widzi potrzeby budowy nowego 
przedszkola w mieście, ponieważ  gdyby nie było zerówek w Przedszkolu, to 
pomieściłyby się wszystkie dzieci, a kryzysowy będzie jeszcze tylko ten rok, w 
kolejnych latach będą wolne miejsca.
Budowa nowego Przedszkola jest  bardziej zasadna w Postoliskach, dla tamtej 
części Gminy.

Radny Szydlik powiedział: „ gdyby powstawało drugie przedszkole, to 
wiadomo, że lepiej jak by powstało po drugiej stronie torów. Natomiast  nie 
ukrywam, że ono być musi, przy czym nie jestem przeciwnikiem prywatnych 
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Przedszkoli, ale  przepisy są takie jakie są i samorząd musi to w jakimś zakresie 
realizować”.
 Wytworzyła się dyskusja  w wyniku której Komisja uznała, że jednak należy 
poczynić  wszelkie starania i podjąć decyzję, aby wykonać tą elewację  budynku 
przedszkola  w przyszłym roku.
Zastępca Burmistrza powiedział, że gdyby była wykonana dokumentacja, to w 
tym roku była szansa pozyskania  środków z zewnątrz, niestety teraz trzeba 
czekać, aż pojawią się jakieś nabory.
Była wykonana dokumentacja na termomodernizację budynek Urzędu  za kwotę 
1 200 000 zł, ale z WFOŚ przyznawał dotację tylko na inwestycje powyżej 
2 000 000 zł  przy 10 % wkładzie własnym.
Wytworzyła się dyskusja.

Komisja zapytała Panią dyrektor, czy w  tym roku wystarczy środków  na gaz i 
energię?

Pani dyrektor odpowiedziała, że niestety zabraknie, ale  ile, to będzie wiadomo 
w listopadzie.

Pani dyrektor Gizińska  powiedziała, że będą  jakieś oszczędności na ZUS-ie 
i myśli że środków wystarczy. Pozostałe placówki nie zgłaszają tego problemu.

Radny Tadeusz Sasin zaznaczył, że Przedszkole w Tłuszczu spośród 
wszystkich placówek oświatowych w Gminie, przoduje w  edukacji, kulturze i 
patriotyźmie, za co dziękuje  Pani dyrektor.

Przewodniczący Komisji podziękował Pani dyrektor za udział w spotkaniu.

Ad3. Przewodniczący  Komisji zwrócił się do Pana Piotra Gołosia z 
zapytaniem: czy jest harmonogram prac odwodnieniowych w Gminie?

Pan Gołoś odpowiedział, że  szczegółowego harmonogramu prac nie ma, 
generalnie  Wykonawca działa  na dwóch frontach. 
W jednym miejscu wycina krzaki a  w drugim kopie. Generalnie robi tam, gdzie 
jest największe zagrożenie. 
Prace  mają się zakończyć do 30 listopada, a jeśli pogoda pozwoli to będą trwały 
dłużej.

Przewodniczący Komisji  zapytał, na jaką kwotę był rozstrzygnięty przetarg?

Pan Gołoś odpowiedział, że  za  kwotę 98 000 zł.
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Przewodniczący Komisji  zapytał, czy można zwiększyć zakres prac, ponieważ 
Burmistrz obiecał zwiększyć  środki na odwodnienie.

Pan Gołoś odpowiedział, że można zwiększyć o 20%  czyli o ok. 20 000 zł.

Przewodniczący Komisji zapytał, co z dalej z projektem ulicy Sasanki?
Pan Gołoś  odpowiedział, że  sprawa została oddana do prawnika do Pana 
Aleksandra Diakonova. Nic więcej nie wie. Jakiś czas temu  osobiście 
rozmawiał z Wykonawcą, który obiecał  obiecał,  że zgłosi się do Burmistrza na 
rozmowę i do dnia dzisiejszego nie przybył. Mapy które były robione do celów 
projektowych  straciły już ważność. Okazało się, że Ktoś inny robił projekt, a 
ktoś  inny mapy.

W związku z powyższym Komisja zaprasza na następne posiedzenie radcę  
prawnego Pana Aleksandra Diakonov, celem udzielenia informacji na temat 
projektu budowlano-wykonawczego  ulicy Sasanki wraz z odwodnieniem. 

Przewodniczący Komisji  zapytał, kiedy ruszy budowa chodnika na ulicy 
Nadrzecznej.

Pan Gołoś  odpowiedział, że musi przygotować zgłoszenie do Starostwa na 
przebudowę ulicy i jak otrzyma zaświadczenie, że może rozpocząć prace w 
terminie krótszym  niż 30 dni, to  zostaną zrobione  zapytania ofertowe i ma 
nadzieje, że do końca miesiąca ruszą prace.

Przewodniczący Komisji  zapytał, co z dziurami w chodniku na rogu ulicy 
Cichej i Przemysłowej?

Pan Gołoś odpowiedział, że jak będzie robiony chodnik, to zajmie się również 
dziurami.

Wytworzyła się dyskusja  min. w temacie, jak zapobiegać powstawaniu  dziur w 
jezdniach i na chodnikach przez  ciężkie samochody i tiry.

Radny Robert Szydlik zapytał, czy firma która utwardza, ma już destrukt  i 
wraca do pracy.

Pan Gołoś odpowiedział, że firma wznawia prace od przyszłego tygodnia. .

Radny Mirosław Sobczak zapytał, czy tych prac odwodnieniowych 
dodatkowych, nie można realizować równocześnie, dopóki są odpowiednie 
warunki pogodowe, czy nie można ogłosić nowego zapytania ofertowego i 
wziąć nowego wykonawcę?
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Pan Gołoś odpowiedział, że nie możemy zlecać dodatkowych robót, dopóki te 
nie zostaną zakończone. Trzeba byłoby ogłaszać nowy przetarg.

Radny Mirosław Szczotka  zapytał , jakie będzie w tym przypadku 
rozwiązanie, skoro Burmistrz obiecał dodatkowe 50 000 zł. 
Następnie poinformował, że istnieje pilna potrzeba  odwodnienia Jasienicy, 
szczególnie ulicy Centralnej i Słonecznej. 
Wytworzyła się dyskusja. 

Pan Gołoś odpowiedział, że w gorszym stanie jest ulica Rzemieślnicza po 
deszczu, a Zastępca Burmistrza zapewnił, że Gmina będzie szukała rozwiązania. 
Jeśli nie uda się tych prac wykonać jeszcze  w tym roku, to może  w zimę lub w 
następnym roku,  przecież  rowy można kopać przy temperaturach minusowych.

Radny Tadeusz Sasin  powiedział, że rów przy przejeździe również powinien 
być udrożniony i  zwrócił się z zapytaniem, jak jest z rowami przy stadionie i 
kiedy będzie robiony chodnik na Wąskiej.

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że rowy przy stadionie są wykaszane.

Pan Gołoś odnośnie chodnika w ulicy Wąskiej odpowiedział, że jest to trudna 
sprawa, ponieważ chodnik jest pozalewany w niektórych miejscach i 
poprawianie samej kostki nie jest trudne, a problem polega na tym, że zjazdy są 
w fatalnym stanie.
Chcąc zrobić porządny chodnik, należałoby wykonać remont, jak remont,  to  
zrobić zgłoszenie w  Starostwie, jeśli zgłosimy to w Starostwie, to nie mamy 
prawa do dysponowania terenem, bo wszystkie działki na których jest chodnik 
są wydzielone, a nie przejęte przez Gminę, są działkami prywatnymi. 
Żeby to dobrze zrobić,  należałoby wykonać i zjazdy, a jest ich osiem. Jeżeli to 
się ruszy, to trzeba będzie  rozebrać wszystko łącznie z nawierzchnią. Będzie to 
duża inwestycja i  nie bardzo wiem jak się do tego zabrać, sprawa jest 
problematyczna.

W związku z powyższym radny Tadeusz Sasin  zgłosił wniosek :

     O uregulowanie stanu prawnego ulicy Wąskiej.

Radny Mirosław Sobczak zapytał, czy coś wiadomo na temat tego odcinka 
drogi  w Stasinowie, który mieszkańcy wykupili za własne pieniądze od 
właścicieli, a Gmina nie dopełniła formalności i złożył wniosek po raz kolejny. 
                        
                  O uregulowanie stanu prawnego drogi w Stasinowie.
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Ad4. Komisja zwróciła się  do zaproszonego na posiedzenie Komisji  Pana 
Aleksandra Diakonowa z kancelarii prawnej z zapytaniem, czy  Komisja może 
przeprowadzić kontrolę  analizy protokołów z konkursów  na kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy w 2011 r., zgodnie z planem pracy Komisji. 
Wiadomo, że z konkursu na dyrektora Centrum Kultury można, czy  na 
dyrektora  szkoły  również.  Jak to wygląda w świetle prawa?.

Pan Aleksander Diakonow odpowiedział, że szkoła jest jednostką 
organizacyjną Gminy nie posiadająca osobowości prawnej i według niego 
Komisja Rewizyjna może taką kontrolę przeprowadzić, jednak po sprawdzeniu 
jeszcze, Pan Aleksander udzieli pełnej informacji Komisji osobiście lub na 
piśmie.  

W związku z powyższym  Komisja zaprasza na posiedzenie w dniu 18 
października 2011 r. Pan Tomasza Jusińskiego i zwraca się o przygotowanie 
dokumentów dotyczących  przeprowadzenia   konkursów na kierowników 
jednostek organizacyjnych  w 2011 r. zgodnie z panem kontroli Komisji 
Rewizyjnej. 

Ad5. Komisja zapoznała się z interpretacją Dyrektora Izby Skarbowej w 
Warszawie  odnośnie wniosku z Urzędu w sprawie finansowania kosztów 
szkolenia radnych . Pismo stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.
Komisja odbyła dyskusję w tym temacie i zaprasza  Panią Skarbnik  na następne 
posiedzenie Komisji celem wyjaśnienia, dlaczego pismo które wpłynęło do 
Urzędu  25 sierpnia 2011 r, zostało Komisji przedstawione dopiero w 
październiku 2011 r.
Komisja zwraca się do Pani Skarbnik o przygotowanie wniosków, które 
wpłynęły do budżetu na 2012 r.  i stawek podatków na 2012 r.

Komisja zaprasza również Pana Burmistrza w celu uzyskania informacji 
odnośnie  projektu budowlano-wykonawczego ulicy Sasanki wraz z 
odwodnieniem, jakie kroki zostały  podjęte w tej sprawie i Kto wykona ten 
projekt 

Ad6. Komisja termin kolejnego posiedzenia ustaliła na dzień 18 października 
2011 r godzina 15.00 .

Na tym protokół zakończono.
                                                                       Przewodniczący Komisji
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                                                                              Tadeusz Groszek 

Dokument utworzyła Bożena Brzozowska 
Dnia 12 października 2011 r.
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